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Protokół Nr II/18  

z obrad II Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady II Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się  

13 grudnia 2018 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 

w Suwałkach.   

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Marek Dziatkowski. Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady poinformował zgromadzonych, 

że obrady Rady Powiatu w Suwałkach są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Następnie powitał Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Suwałkach 

Panią Elżbietę Bednarko, Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 

Powiatu Ziemskiego Suwałki Pana Mirosława Szczesnego. Wójta Gminy 

Filipów Pana Tomasza Rogowskiego, Wójta Gminy Przerośl Pana Marcina 

Brzozowskiego, Przewodniczącego Rady Gminy Przerośl Pana Piotra Zygmunta 

Dyczewskiego, Przewodniczącego Rady Gminy Filipów Pana Wisława 

Wołosewicza, Prezesa Spółdzielni Mleczarskiej Rospuda w Filipowie Pana 

Henryka Masalskiego. 

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Zastępcę Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy w Suwałkach Panią Hannę Moroz,  Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach – Pana Stanisława Dziemiana, 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach - Pana Marka Dziemiana,  

Dyrektora Zespołu Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie – Pana Jana 

Kazimierza Orłowskiego, Dyrektora Domu Dziecka w Pawłówce – Pana 

Waldemara Jerzego Pstrzoch, Skarbnika Powiatu – Panią Ewę Kamińską, 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską,  Sekretarza 

Powiatu – Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Magdalenę Ewę 

Kujawską, Panią Grażynę Żukowską, Pana Konrada Charmuszko, Pana 

Stanisława Żukowskiego i Panią Halinę Wasilewską (Lista zaproszonych Gości 

– załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2)  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 14 radnych: 
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1. Biłda Stefan 

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Chlebus Andrzej 

4. Chołko Tadeusz 

5. Dziatkowski Marek 

6. Gryszkiewicz Irena 

7. Kowalewski Witold 

8. Łuniewski Artur 

9. Małachowski Sławomir  

10. Ołdakowski Szczepan 

11. Pietrołaj Wiesław Eugeniusz 

12. Szczęsny Robert 

13. Szwengier Stanisłąw 

14. Truchan Anna Danuta 

 

Nieobecny:  

1. Kleszczewski Zbigniew 

  

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że z racji tego, że sesja Rady Powiatu 

odbywa się w tak ważnym dla Polski dniu poprosił o powstanie i uczczenie 

minutą ciszy pamięć ofiar stanu wojennego wprowadzonego 13 grudnia 1981 

roku.  

Radni powstali i minutą ciszy uczcili pamięć ofiar stanu wojennego.  

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 2 porządku obrad. 

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu właściwego do dokonywania 
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czynności związanych z podróżami służbowymi w stosunku do 

Przewodniczącego Rady Powiatu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania radnych do składu 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2018 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

10. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji. Dodał, że proponuje rozszerzyć porządek obrad dzisiejszej 

sesji w sposób następujący: po pkt. 6 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

wprowadzić pkt. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji stałych rady                         

oraz ustalenia przedmiotu ich działania. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji 

Polityki Społecznej.  

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji  

Finansowo – Gospodarczej.  

 

Następnie zaproponował przerwę w obradach w celu zebrania i 

ukonstytuowania się Komisji i zaopiniowania projektów uchwał i kolejne 

punkty, które chce wprowadzić to odpowiednio pkt:  

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania delegata                              

do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Staroście Suwalskiemu. 

 

Pozostałe punkty pozostałyby bez zmian.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne propozycje lub uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. Poprosił pracownika Biura Rady o rozdanie 

Radnym nowego porządku obrad i projektów uchwał.  
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Porządek obrad po wprowadzonej zmianie: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji stałych rady                         

oraz ustalenia przedmiotu ich działania. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji 

Polityki Społecznej.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji  

Finansowo – Gospodarczej.  

 

Przerwa w celu zebrania i ukonstytuowania się Komisji  

i zaopiniowania projektów uchwał 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania delegata do 

Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Staroście Suwalskiemu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu właściwego do dokonywania 

czynności związanych z podróżami służbowymi w stosunku do 

Przewodniczącego Rady Powiatu. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania radnych do składu 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2018 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

16. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

17. Zamknięcie obrad. 

 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowna Rado, ja mam tu takie zastrzeżenie do tego dzisiejszego 

postępowania. Te punkty, które się tutaj znalazły dodatkowo, oprócz tych, które 

zostały przesłane do wszystkich Radnych zgodnie z procedurą, czyli co najmniej 

na siedem dni przed posiedzeniem sesji mogły znaleźć się również i wtedy. I 

propozycje tych uchwał również mogły się tam znaleźć, abyśmy mogli się 

zapoznać z propozycją powołania już jak widzę nie trzech tylko dwóch komisji, 
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przygotować swoje stanowisko w tej sprawie i ewentualnie przystąpić do 

dyskusji. Nie widzę tutaj żadnych przeciwskazań, żeby tego typu działanie 

mogło się odbyć, nie rozumiem takiego trybu nagłego stawiania dodatkowych 

punktów, kiedy mogły one być od początku przyjęte. Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „Panie Radny, ja myślę, że 

przystępujemy do przegłosowania, chyba że jest propozycja innego porządku 

obrad czy zmian, jeżeli nie to głosujemy to, co ja tutaj zaproponowałem”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „ja chcę usłyszeć uzasadnienie 

takiej formy postępowania, że dodatkowo dzisiaj na sesji zostały wprowadzone 

dodatkowe punkty a nie przesłane do Radnych. Jest statutowa zasada, że 

porządek obrad z materiałami przesyłamy co najmniej na siedem dni przed  

rozpoczęciem sesji”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „Panie Radny, ale tez jest taka 

możliwość, że możemy ten porządek rozszerzyć, ewentualnie chyba że chcecie 

wprowadzić jakieś zmiany do tego porządku to będziemy to głosowali.” 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „chciałbym tylko usłyszeć 

uzasadnienie, dlaczego tak się to stało”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „zaistniała taka potrzeba, konieczność, 

żeby to wprowadzić dzisiaj akurat na tej sesji”. 

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „Witek, dwa zdania”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo, jest to forma dopuszczalna, tak że głosujmy i zobaczymy co wyjdzie. 

Dziękuję bardzo”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „statut mówi jednoznacznie”.    

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „statut mówi, ale jeśli chodzi o te 

sprawy osobowe, komisje, składy, to to jest dopuszczalne. Dziękuję bardzo”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „ale to jest zmiana  w ogóle ilości 

komisji”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „jest projekt uchwały, zobaczymy 

co wyjdzie po przyjęciu uchwały. Dziękuje bardzo”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „ja bym proponował uciąć dyskusję już 

na ten temat i przejdziemy do głosowania”. 

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego, rozszerzonego porządku obrad 

za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem głosowało                              - 12 Radnych 

przeciwko      -   0  

wstrzymało się od głosu    -   2  

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  
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Przewodniczący Rady przekazał: „Stwierdzam, że Rada Powiatu przyjęła nowy, 

rozszerzony porządek obrad II sesji większością głosów.  

 Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 3 porządku obrad. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad I Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony w Biurze 

Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści protokołu.  

Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad I Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem protokołu głosowało   - 14 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Protokół z obrad I Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 4 porządku obrad. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzenia                     

w dniu 28 listopada 2018 roku Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. 

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „chcę zapytać ile osób skorzystało z 

pomocy prawnej w przeciągu powiedzmy od stycznia do chwili obecnej, 

jesteście w stanie powiedzieć?” 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, jedno jest pewne, że niewiele osób skorzystało z tych porad 

prawnych bezpłatnych. Jeżeli chodzi tutaj u nas na miejscu, to jeszcze się tam 

ktoś pojawia, chociaż też niezbyt często. Natomiast dużo ludzi przychodziło, 

którzy byli nieuprawnieni. Jest tam odpowiednia grupa dosyć wąska 

uprawnionych i ci ludzie stosunkowo rzadko przychodzili. Natomiast jeśli 
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chodzi o liczbę to ja Panu teraz nie podam tej liczby, bo po prostu trudno 

powiedzieć.  Za godzinę, za pięć minut nawet będzie to przygotowane”. 

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „a może Pan Starosta powiedzieć, kto 

uprawniony jest?” 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „są to takie podmioty jak 

bezrobotny, Pan Sekretarz mnie tutaj wyręczy, czyli są tam ofiary klęsk 

żywiołowych, kombatanci, weterani, osoby do 26 roku życia, zatem wąska 

grupa kategorii. Jeżeli chodzi o porady prawne realizowane w gminach oprócz 

Gminy Suwałki, czyli osiem gmin to te wskaźniki są jeszcze niższe. Tam po 

prostu nikt nie przychodzi całymi tygodniami. Forma bezpłatnej pomocy 

prawnej ulegnie zmianie od stycznia i będzie to po prostu inaczej realizowane. 

Dziękuję bardzo”.   

 Innych pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem sprawozdania głosowało      - 14 Radnych 

przeciwko                  -  0  

wstrzymało się od głosu                -  0  

 

 Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 5). 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym 

odbył posiedzenie, z którego Państwo Radni sprawozdanie otrzymają  

z kolejnymi materiałami.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 5 porządku obrad. 

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady przypomniał, że zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa interpelacje i zapytania radnych składane są na piśmie do 

przewodniczącego rady. Przypomniał również, że zgodnie ze Statutem Powiatu 

Suwalskiego interpelacja dotyczy spraw o istotnym znaczeniu dla powiatu. 

Interpelacja powinna zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego 

będącego jej przedmiotem oraz wynikające z niej pytania. Zapytania składa się 
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w sprawach aktualnych problemów powiatu, a także w celu uzyskania 

informacji o konkretnym stanie faktycznym.  

Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podawana jest 

do publicznej wiadomości poprzez niezwłoczną publikację w Biuletynie 

Informacji Publicznej, oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że jeżeli Państwo Radni mają jakieś 

interpelacje lub zapytania poprosił o ich złożenie na piśmie.  

 

Interpelacji i zapytań nie złożono.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 6 porządku obrad. 

 

Ad.6. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał Radnym, że odpowiedzi na 

interpelacje i zapytania udzielane są na piśmie nie później niż  w terminie 14 dni 

od dnia otrzymania interpelacji i zapytania.  

 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „mam formalny wniosek, aby w 

przyszłości w porządku nie zawierać tego punktu, albo jeżeli ma to być punkt to 

konkretnie powiedzieć że są to odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, 

bo jakby to nie jest zasadne ten punkt. Chyba się zgodzicie, bo jakby 

interpelacje składane i zapytania w formie pisemnej, nikt nie jest w stanie 

zrealizować tego punktu, będzie to punkt taki czysto formalny, tak że myślę, że 

można było by w przyszłości go usunąć, albo uszczegółowić, że są to 

odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. Dziękuję” 

Przewodniczący Rady przekazał: „oczywiście, myślę, że to jak gdyby 

słuszne stanowisko”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „czy interpelacje można 

przedstawić również ustnie na sesji?” 

Radca prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „nie można, tylko w formie 

pisemnej, natomiast nie ma przeszkód odczytania pisma”.   

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 7 porządku obrad. 

 

Ad.7.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 

 Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 11 grudnia 2018 r. wpłynęła 

do Przewodniczącego Rady Powiatu rezygnacja Radnego Wiesława Pietrołaja            
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z członkostwa w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (pismo z dn. 11.12.2018 r. 

– załącznik Nr 7). W związku z powyższym zachodzi konieczność dokonania 

zmiany zapisu w uchwale Rady Powiatu w sprawie powołania Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji polegającej na tym,  że w § 1 uchyla się  

pkt 2.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

 Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -   0 Radnych 

 

Uchwała Nr II/10/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 grudnia  

2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 8). 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 8 porządku obrad. 

 

Ad.8.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji stałych rady                         

oraz ustalenia przedmiotu ich działania. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że na podstawie  art. 17  ust. 1  rada 

powiatu może powoływać ze swojego grona stałe komisje ustalając ich 

przedmiot działania oraz skład osobowy. Przypominam, że można być 

członkiem nie więcej niż 2 komisji stałych a przewodniczącym tylko 1. Dodał, 

że proponuje, aby rada powiatu powołała dwie komisje stałe rady: komisję 

polityki społecznej oraz komisję finansowo – gospodarczą.  

 

Przewodniczący Rady powitał przybyłego na sesję Radnego Zbigniewa 

Kleszczewskiego. W obradach Rady udział bierze 15 radnych uprawnionych            

do głosowania.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotem działania Komisji 

Polityki Społecznej są określone ustawami zadania publiczne w zakresie: 
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1) edukacji publicznej; 

2) promocji i ochrony zdrowia; 

3) pomocy społecznej; 

4) wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej; 

5) polityki prorodzinnej; 

6) wspierania osób niepełnosprawnych; 

7) kultury oraz ochrony zabytków i opieki nad zabytkami; 

8) kultury fizycznej i turystyki; 

9) porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli; 

10) ochrony przeciwpowodziowej, przeciwpożarowej i zapobiegania innym 

nadzwyczajnym zagrożeniom życia i zdrowia ludzi i środowiska; 

11) przeciwdziałaniu bezrobociu oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy; 

12) ochrony praw konsumentów; 

13) obronności; 

14) promocji i rozwoju powiatu; 

15) współpracy i działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz 

wolontariatu. 

 

Natomiast  przedmiotem działania Komisji Finansowo-Gospodarczej są 

określone ustawami zadania publiczne w zakresie: 

1) budżetu powiatu; 

2) wieloletniej prognozy finansowej wraz z prognozą kwoty długu i spłaty 

zobowiązań; 

3) funduszy celowych; 

4) spraw związanych z pozyskiwaniem i gospodarowaniem środkami Unii 

Europejskiej; 

5) transportu zbiorowego i dróg publicznych; 

6) geodezji, kartografii i katastru; 

7) gospodarki nieruchomościami; 

8) administracji architektoniczno-budowlanej; 

9) gospodarki wodnej; 

10) ochrony środowiska i przyrody; 

11) rolnictwa, leśnictwa i rybactwa śródlądowego; 
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12) utrzymania powiatowych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz 

obiektów administracyjnych; 

13) współpracy ze związkami powiatów i innymi samorządami w kraju 

i zagranicą. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne propozycje? Czy są pytania, 

uwagi do proponowanego projektu uchwały?  

 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „mam pytanie, z czego wynika 

§ 4 pkt. 1.W skład każdej z komisji stałych o których mowa w § 1 niniejszej 

uchwały nie może wchodzić więcej niż siedmiu radnych”. 

 Przewodniczący Rady poprosił Radcę Prawnego o zabranie głosu w tej 

sprawie.  

 Radca Prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „to wynika z tego, że inicjator 

tej uchwały taką złożył propozycję”.  

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „ale czy to nie zamyka dla 

Radnych możliwości zapisywania się do Komisji, czysto proceduralnie, bo 

może nie będzie tylu chętnych, czy to nie ogranicza praw Panie Mecenasie?’ 

Radca Prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „nie, normą jest, że komisje 

składają się z trzech, pięciu, siedmiu to góra członków” 

Radny Tadeusz Chołko przekazał: „no chyba nie ma normy, bo norma to 

jest norma”. 

Radca Prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „zwyczajem, zwyczajowo 

przyjęte jest, że siedmioosobowa Komisja jest jedną z większych w praktyce, 

chyba że Radni zdecydują powiększyć skład, wszystko zależy od Rady, tu nie 

ma żadnych ograniczeń”. 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „proceduralnie znowu, czysto 

hipotetycznie, jeżeli tak zapiszemy, jeżeli zgłosi się np. ośmiu czy dziewięciu 

radnych, może się zdarzyć, że wtedy co, jakby dalszy ciąg i teraz czysto 

hipotetycznie, jeżeli zgłasza się dziewięciu, mówię teraz żebyśmy potem nie 

zabrnęli do takiego zaułka, z którego nie wyjdziemy.  Państwo macie większość 

w Radzie i przegłosujecie konkretnie takie a nie inne osoby. I teraz np. jakiś 

radny nie wejdzie do żadnej komisji a zgodnie ze statutem ma obowiązek Panie 

mecenasie być przynajmniej w jednej komisji”.  

Radca Prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „nie ma takiego obowiązku”. 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „to ja bym chciał jeszcze to 

sprawdzić, bo nawet na ostatniej sesji było, że radny ma obowiązek, może nie 

obowiązek brać udział co najmniej w jednej komisji. Może tak się zdarzyć, że 

po przegłosowaniu radny nie będzie w żadnej komisji, przyjmując ten zapis. 

Żebyście rozumieli, ja nie szukam teraz dziury w całym, tylko chcę żebyśmy się 

nie zatrzymali za godzinę i dwie godziny później myśleli jak prawnie z tego 

wyjść. Dziękuję bardzo”.   
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Przewodniczący Rady przekazał: „myślę, że akurat przy tym punkcie nie 

ma takiej możliwości, nie zatrzymamy się, wszystko będzie dobrze, tak Panie 

mecenasie?” 

Radca Prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „nie ma takiego wymogu, że 

radny musi być członkiem co najmniej jednej komisji”.  

 Radny Stanisław Szwengier przekazał: „to co sesja się zmienia? Panie 

mecenasie  może tam głębiej zaglądnąć i powiedzieć prawdę”. 

Radca Prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „u nas jest tylko ograniczenie, 

że nie może być więcej niż w dwóch komisjach stałych”. 

Przewodniczący Rady przekazał że uważa że jest to jasne i czytelne i 

zarządził głosowanie.  

 Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „ja bym prosił o przypomnienie, 

jakie było postanowienie poprzedniej sesji, gdzie myśmy już chyba głosowali za 

tym, ile komisji ma być w Radzie i ta uchwała nie została uchylona, więc jest 

pytanie, czy dwie czy trzy komisje”. 

  Radca Prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „jest w projekcie uchylenie, 

tracą moc uchwały”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „no i właśnie moja niewiedza 

wynika z tego, że materiały dotarły tak późno. Chcecie nas po prostu zaskoczyć 

dalszymi jakimiś swoimi dziwnymi działaniami”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „ale Panie Radny, my tu pracujemy jak 

gdyby na sesji, tu nie ma żadnych tajemnic i zadajemy pytania i jak gdyby 

można się wypowiedzieć”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „działacie nie far, naprawdę”.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

  

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

powołania komisji stałych rady oraz ustalenia przedmiotu ich działania za 

pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   -  9 Radnych 

przeciwko      -  3  

wstrzymało się od głosu            -  3 Radnych 

 

Uchwała Nr II/11/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 grudnia  

2018 r. w sprawie powołania komisji stałych rady oraz ustalenia przedmiotu ich 

działania została podjęta większością głosów (załącznik Nr 10). 

  

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 9 porządku obrad. 
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Ad.9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji 

Polityki Społecznej.  

 

 Przewodniczący Rady odczytam Radnym Regulamin zgłaszania 

kandydatów na członków Komisji stałych Rady Powiatu w Suwałkach, który 

stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „mam pytanie, na jakiej 

podstawie ten regulamin nas obowiązuje?” 

  Przewodniczący Rady przekazał: „może tutaj Pan mecenas?” 

  Radca Prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „to są tylko wytyczne, to nie jest 

regulamin przyjęty w formie uchwały, czy jako załącznik do statutu. Są to tylko 

wytyczne dla radnych, objaśnienia dla radnych nad trybem postepowania przy 

głosowaniu  przy wyborze. Można te ustalenia zmienić”. 

 Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, z mojego 

doświadczenia z poprzednich kadencji wynikało, że wszyscy zgłaszaliśmy się 

do wybranych przez nas komisji i nie było żadnego głosowania nad tym, więc te 

zasady tutaj przedstawione zupełnie są sprzeczne z tym, co do tej pory w 

tradycji było stosowane.” 

 Przewodniczący Rady przekazał: „no tak, ale żeby tutaj uniknąć takich 

niejasności to myślę, że to zostało tak zgłoszone i myślę, żeby tutaj usprawnić 

pracę Rady to trzeba to zastosować”. 

  Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „jeżeli nie ma podstawy prawnej 

to to nie jest obowiązujące i te głosowanie będzie nieważne”. 

  Radca Prawny Jerzy Lewczuk przekazał: „będzie ważne, należy je 

traktować jako objaśnienia do sposobu głosowania, co powinna uczynić 

Komisja Skrutacyjna”. 

  Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „to może wyjaśni wtedy Pan 

Wojewoda, czy my postępujemy zgodnie z prawem”. 

  Przewodniczący Rady przekazał: „o ile zakwestionuje tą uchwałę to być 

może, na razie myślę, że postępujemy zgodnie z tym, co tutaj mamy i będziemy 

przystępowali do głosowania. Proszę o zgłaszanie kandydatur.” 

 Radny Rafał Konrad Bukowski zgłosił kandydaturę Radnego Witolda 

Kowalewskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. 

 Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, wniosek 

formalny, wnoszę o 10 minut przerwy. Chcę mieć chwilę czasu na 

zastanowienie się do jakich komisji mamy w końcu przystąpić, bo nie było tej 

możliwości, więc dajcie nam tą szansę.” 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

  

Głosowanie nad wnioskiem formalnym o zarządzenie 10-minutowej przerwy za 

pomocą urządzenia do glosowania: 
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za przyjęciem wniosku głosowało   -  15 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Wniosek formalny o zarządzenie 10-minutowej przerwy został przyjęty  

jednogłośnie.  

  

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.  

 

 Po przerwie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad zgłoszoną 

pierwszą kandydaturą Radnego Witolda Kowalewskiego. 

 

Głosowanie nad zgłoszoną kandydaturą Radnego Witolda Kowalewskiego                  

za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -   0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.  

 

Radny Sławomir Małachowski zgłosił Radną Annę Danutę Truchan, która 

wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

Głosowanie nad zgłoszoną drugą kandydaturą Radnej Anny Danuty Truchan              

za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.  

 

Radny Rafał Konrad Bukowski zgłosił Radnego Artura Łuniewskiego, 

który wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Głosowanie nad zgłoszoną trzecią kandydaturą Radnego Artura Łuniewskiego 

za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -   0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.  
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 Radny Sławomir Małachowski zgłosił Radnego Stefana Biłdę, który 

wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Głosowanie nad zgłoszoną czwartą kandydaturą Radnego Stefana Biłdy                    

za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -   0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.  

 

 Radny Rafał Konrad Bukowski zgłosił Radnego Marka Dziatkowskiego, 

który wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Głosowanie nad zgłoszoną piąta kandydaturą Radnego Marka Dziatkowskiego 

za pomocą urządzenia do głosowania:  

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.  

 

Radny Szczepan Ołdakowski zgłosił Radnego Sławomira 

Małachowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie.   

 

Głosowanie nad zgłoszoną szóstą kandydaturą Radnego Sławomira 

Małachowskiego za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.  

 

 Radny Rafał Konrad Bukowski zgłosił Radnego Wiesława Pietrołaja, 

który wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Głosowanie nad zgłoszoną siódmą kandydaturą Radnego Wiesława Pietrołaja 

za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  
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Innych kandydatur do składu Komisji Polityki Społecznej nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie 

(załącznik Nr 21). Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

składu osobowego Komisji Polityki Społecznej za pomocą urządzenia do 

głosowania: 

  
za przyjęciem uchwały głosowało   -  15 Radnych 

przeciwko      -  0 

wstrzymało się od głosu            -   0 Radnych 

 

Uchwała Nr II/12/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 grudnia  

2018 r. w sprawie składu osobowego Komisji Polityki Społecznej została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 22). 

  

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 10 porządku obrad. 

 

Ad.10.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji  

Finansowo – Gospodarczej.  

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że wytyczne dotyczące zgłaszania 

kandydatów na członków Komisji stałych Rady Powiatu w Suwałkach Państwo 

Radni znają. Poprosił o zgłaszanie kandydatów do składu osobowego Komisji 

Finansowo – Gospodarczej.  

 

 Radny Stanisław Szwengier zgłosił Radnego Tadeusza Chołkę, który 

wyraził zgodę na kandydowanie.  

Głosowanie nad zgłoszoną pierwszą kandydaturą Radnego Tadeusza Chołki               

za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.  

 

Radny Rafał Konrad Bukowski zgłosił Radnego Witolda Kowalewskiego, 

który wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Głosowanie nad zgłoszoną drugą kandydaturą Radnego Witolda 

Kowalewskiego za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -   0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.  

 

 Radny Stanisław Szwengier zgłosił kandydaturę Radnego Szczepana 

Ołdakowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Głosowanie nad zgłoszoną trzecią kandydaturą Radnego Szczepana 

Ołdakowskiego za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.  

 

 Radny Rafał Konrad Bukowski zgłosił Radnego Artura Łuniewskiego, 

który wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Głosowanie nad zgłoszoną  czwartą kandydaturą Radnego Artura Łuniewskiego 

za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -   0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.  

 

 Radny Szczepan Ołdakowski zgłosił Radnego Stanisława Szwengier, 

który wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Głosowanie nad zgłoszoną piątą kandydaturą Radnego Stanisława Szwengier                     

za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -   0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.  
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 Radny Artur Łuniewski zgłosił Radnego Rafała Konrada Bukowskiego, 

który wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Głosowanie nad zgłoszoną szóstą kandydaturą Radnego Rafała Konrada 

Bukowskiego za pomocą urządzenia do głosowania: 

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -   0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.  

 

 Radny Rafał Konrad Bukowski zgłosił Radnego Zbigniewa 

Kleszczewskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Głosowanie nad zgłoszoną siódmą kandydaturą Radnego Zbigniewa 

Kleszczewskiego za pomocą urządzenia do głosowania:  

za kandydaturą głosowało             -  15 Radnych 

przeciwko       -  0  

wstrzymało się od głosu             -   0 Radnych 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.  

 

Innych kandydatur do składu Komisji Finansowo – Gospodarczej nie 

zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie 

(załącznik Nr 31 ). Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

składu osobowego Komisji Finansowo – Gospodarczej za pomocą urządzenia 

do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   -  15 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr II/13/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 grudnia  

2018 r. w sprawie składu osobowego Komisji Finansowo – Gospodarczej 

została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 32). 

  

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.  
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 Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach do momentu 

ukonstytuowania się Komisji i zaopiniowania projektów uchwał przez 

poszczególne Komisje. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt. 11 

porządku obrad.  

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania delegata  

do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Związek Powiatów Polskich w piśmie 

do Delegatów na Zgromadzenie Ogólne Związku Powiatów Polskich 

poinformował o zwołanym na dzień 17 stycznia 2019 r. oraz 3-4 kwietnia 2019 

r. XXIV i XXV Zgromadzeniu Ogólnym ZPP. Zgodnie  z § 16 ust. 4 Statutu 

Związku Powiatów Polskich delegata na Zgromadzenie Ogólne desygnuje rada 

powiatu lub miasta na prawach powiatu w drodze uchwały (kserokopia pisma 

znak: Or.A.0740/58/18 z dn. 16.11.2018 r.  – załącznik Nr 34 oraz kserokopia 

pisma znak: Or.A.0740/59/18 z dn. 16.11.2018 r. – załącznik Nr 35 ). W 

związku ze zmianą osobową na stanowisku Starosty Suwalskiego zachodzi 

konieczność  podjęcia uchwały  w sprawie desygnowania delegata. Proponuję 

aby Rada Powiatu desygnowała do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów 

Polskich Pana Witolda Kowalewskiego Starostę Suwalskiego.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do proponowanego 

projektu uchwały. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.  

  Przewodniczący Rady dodał, że projekt powyższej uchwały opiniowany 

był przez Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję Finansowo – Gospodarczą 

na posiedzeniu  w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 13 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 36). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 13 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 37). 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

desygnowania delegata do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów 

Polskich za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   -  15 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr II/14/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 grudnia  

2018 r. w sprawie desygnowania delegata do Zgromadzenia Ogólnego Związku 

Powiatów Polskich została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 38). 

  

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 39 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 12 porządku obrad. 

 

Ad.12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Staroście Suwalskiemu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że stosownie do unormowań zawartych 

w  art. 12 pkt 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 

(Dz. U. z 2018 r. poz. 995, z późn. zm.) oraz w art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 21 

listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych (Dz. U. z 2018 r. poz. 1260 i 

1669) do wyłącznej właściwości rady powiatu należy ustalanie wynagrodzenia 

starosty (przewodniczącego zarządu powiatu). 

Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 15 maja  2018 r. w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U.  poz. 936) ustala  

od 1 lipca 2018 r. sposób wynagradzania pracowników samorządowych 

zatrudnionych na podstawie wyboru, w tym staroście w powiecie do 60 tys. 

mieszkańców: 

1)  wynagrodzenie zasadnicze w kwocie: 3 400 – 4 700 zł, 

2)  maksymalny poziom dodatku funkcyjnego w kwocie: 1 900 zł, 

3)  dodatek specjalny w kwocie wynoszącej co najmniej 20% i 

nieprzekraczającej 40% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego. 

 

Projekt uchwały przewiduje ustalenie wynagrodzenia Staroście 

Suwalskiemu  

w następującej wysokości: 

1) wynagrodzenie zasadnicze w kwocie: 4 700 zł, 

2) dodatek funkcyjny w kwocie: 1 900 zł, 

3) dodatek specjalny w kwocie: 2 640 zł. (tj. 40 %).  
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Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo - Gospodarczą  oraz Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniu  w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 13 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, tym bardziej, że 

wynagrodzenie Starosty nie zmienia się, pozostaje na tym samym poziomie, co 

w kadencji poprzedniej (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 40). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 13 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 41). 
 Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę o przedstawienie opinii 

Zarządu Powiatu w przedmiotowej sprawie. 

 Wicestarosta Suwalski Artur Łuniewski przekazał, że Zarząd Powiatu 

pozytywnie zaopiniował przedłożony projekt uchwały.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do proponowanego 

projektu uchwały. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Staroście Suwalskiemu za pomocą urządzenia                     

do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   -  14 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  1 Radnych 

 

Uchwała Nr II/15/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 grudnia  

2018 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Staroście Suwalskiemu została 

podjęta większością głosów (załącznik Nr 42). 

  

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 43 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 13 porządku obrad. 
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Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu właściwego do dokonywania 

czynności związanych z podróżami służbowymi w stosunku do 

Przewodniczącego Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że zgodnie z art. 21 ust.5b ustawy z dnia 

5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2018 r. poz. 995,                    

z późn. zm.)  minister właściwy do spraw administracji publicznej określi,                      

w drodze rozporządzenia, sposób ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów 

podróży służbowych radnych, uwzględniając celowość zwrotu rzeczywiście 

poniesionych wydatków związanych z wykonywaniem mandatu oraz ułatwienie 

dokonywania rozliczeń. 

Na podstawie powyższej delegacji ustawowej Minister Spraw 

Wewnętrznych i Administracji wydał w dniu 31 lipca 2000 r. rozporządzenie               

w sprawie określenia sposobu ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów 

służbowych radnych powiatu (Dz. U. Nr 66, poz. 799 z późn. zm.) określające 

m.in.:  

1) definicję podróży służbowej radnego powiatu (podróżą służbową jest 

wykonywanie przez radnego zadania mającego bezpośredni związek                      

z wykonywaniem mandatu, określonego przez przewodniczącego rady 

powiatu, poza miejscowością, w której znajduje się siedziba rady - § 1 

rozporządzenia),  

2) uprawnienia przewodniczącego rady w zakresie podróży służbowej radnego 

(termin i miejsce wykonywania zadania oraz miejscowość rozpoczęcia i 

zakończenia podróży służbowej określa przewodniczący rady powiatu w 

poleceniu wyjazdu służbowego - § 2 ust. 1 rozporządzenia )  

 

oraz obowiązek wskazania wiceprzewodniczącego rady powiatu właściwego  

do dokonywania czynności związanych z podróżami służbowymi 

przewodniczącego rady powiatu (termin i miejsce wykonywania zadania oraz 

miejscowość rozpoczęcia i zakończenia podróży służbowej). 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że jako Przewodniczący wskazuje 

Radnego Zbigniewa Kleszczewskiego Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu  

właściwego do dokonywania czynności związanych z podróżami służbowymi  

w stosunku do Przewodniczącego Rady Powiatu.  

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o przedstawienie opinii 

Zarządu Powiatu  w przedmiotowej sprawie.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał, iż Zarząd Powiatu pozytywnie 

zaopiniował przedłożony projekt uchwały.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do proponowanego 

projektu uchwały. 
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 Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu właściwego do dokonywania 

czynności związanych z podróżami służbowymi w stosunku  

do Przewodniczącego Rady Powiatu za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   -  15 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr II/16/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 grudnia  

2018 r. w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu właściwego 

do dokonywania czynności związanych z podróżami służbowymi w stosunku do 

Przewodniczącego Rady Powiatu została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 

44). 

  

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 45 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 14 porządku obrad. 

 

Ad.14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania radnych do składu 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o kilka słów wprowadzenia  

do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w celu realizacji zadań Starosty w zakresie zwierzchnictwa 

nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami oraz zadań określonych w 

ustawach w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli tworzy 

się Komisję Bezpieczeństwa i Porządku. I taka Komisja zarządzeniem Pana 

Starosty została powołana 14 czerwca 2017 roku. W skład Komisji wchodziło 9 

osób: Starosta Szczepan Ołdakowski jako Przewodniczący, Marian Burzyński i 

Stanisław Szwengier. Byli to przedstawiciele Rady Powiatu. W związku z tym, 

że 16 listopada 2018 roku skończyła się kadencja Rady, mandat Radnych 

wygasł i Rada Powiatu powinna desygnować nowych członków do tej Komisji. 

Dziękuję bardzo”.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów.  

 Radny Szczepan Ołdakowski zgłosił kandydaturę Pana Stanisława 

Szwengier oraz kandydaturę Pana Tadeusza Chołko. 
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 Przewodniczący Rady zapytał Radnych, czy wyrażają zgodę  

na kandydowanie. 

Obaj zgłoszeni Radni wyrazili zgodę na kandydowanie.   

Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury. 

Nie zgłoszono innych kandydatur.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   -  15 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr II/17/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 grudnia  

2018 r. w sprawie delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 46). 

  

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 47 do protokołu.  

 

Starosta Witold Kowalewski pogratulował Radnym wyboru i zaprosił na  

I posiedzenie Komisji w poniedziałek 17 grudnia br. na godz. 10.00, ponieważ 

Komisja musi zaopiniować projekt budżetu powiatu na rok 2019 w zakresie 

bezpieczeństwa.   

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 15 porządku obrad. 

 

Ad.15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2018 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Suwałkach o kilka słów wprowadzenia  do przedmiotowego punktu 

porządku obrad. Dodał, że projekt powyższej uchwały oraz uzasadnienie 

Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

Stanisław Dziemian przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, 

zmiany w uchwale mają charakter taki, aby nie zmarnować środków 

finansowych, otóż zwolniły się nam środki finansowe z turnusów 

rehabilitacyjnych, z racji na to, że pewna liczba osób, które wcześniej 

deklarowały wyjazd, z tego wyjazdu zrezygnowały. Natomiast jak zawsze 

istnieją potrzeby po stronie przedmiotów ortopedycznych i środków 
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pomocniczych w związku z tym proponujemy, aby całą kwotę przenieść właśnie 

na tą pozycję, dlatego że wnioski są poskładane i w kolejności są realizowane 

jak tylko zwalniają się środki. Dziękuje bardzo”.    

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały 

opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej oraz Komisję Finansowo - 

Gospodarczą  na posiedzeniu  w dniu dzisiejszym. Poprosił Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 13 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 48). 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 13 grudnia br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 49). 
 Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 6 grudnia 2018 r. Społeczna 

Rada ds. Osób Niepełnosprawnych przy Staroście Suwalskim pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

powiatu realizowanych w roku 2018 w ramach środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (uchwała stanowi załącznik 

Nr 50). 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2018             

w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

 

Uchwała Nr II/18/18 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 13 grudnia  

2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych 

w roku 2018 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 51). 

  

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.  
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Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 16 porządku obrad. 

 

Ad.16.  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków                            

i oświadczeń. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, co 

prawda już o tym mówiłem na posiedzeniu Komisji, ale chcę tutaj wszystkim 

Radnym uzmysłowić, została podjęta uchwała o delegowaniu do Związku 

Powiatów Polskich jako kandydata - Pan Starosta Witold Kowalewski, 

oczywiście gratuluję Panu Kowalewskiemu, natomiast do chwili Walnego 

Zgromadzenia Związku Powiatów Polskich dotychczasowe jego organy czyli 

Zarząd, Komisja Rewizyjna działa w starym składzie. I chcę Państwu 

przypomnieć, że jestem członkiem Komisji Rewizyjnej Związku Powiatów 

Polskich w związku z tym odbędą się jeszcze dwa posiedzenia, jedno 20 grudnia 

br. – posiedzenie Zarządu i Komisji Rewizyjnej a drugie przed Walnym 

Zgromadzeniem 16 stycznia 2019 r. W związku z tym zwracam się do Pana 

Przewodniczącego o umożliwienie mi udziału w tych właśnie posiedzeniach. 

Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że uważa, że nie będzie tutaj 

problemu, przychylił się do wniosku Radnego. 

Przewodniczący Rady Marek Dziatkowski oraz Starosta Witold 

Kowalewski przekazali Radnym oraz zaproszonym gościom świąteczne 

życzenia. 

Starota Witold Kowalewski przekazał, że następna sesja planowana jest 

na dzień 28 grudnia br. na godz. 12.00 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji pkt 17 porządku obrad. 

 

Ad.17.  

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Wysokiej Radzie za uczestniczenie                                   

obradach  a wszystkim pozostałym gościom za obecność  i uwagę i zamknął 

obrady II sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 14.00 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

               
                                                                                    Przewodniczący Rady  

                                                                                   /-/ Marek Dziatkowski 

Protokołowała: 

M. Szczerbowska 


